
 1

Znak: OR. 0002.12.2023 
 
Protokół nr LX/2023 
z sesji Rady Powiatu Rawickiego odbytej w dniu 28 września 2023 r. w godz. od 09:05 do 
10:12. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych. 

Obecni: 
1. Ceglarek Wiesław 
2. Drozdowski Ryszard 
3. Frąckowiak Katarzyna  
4. Gilewski Jacek 
5. Heinze Marek  
6. Jagodziński Maciej  
7. Junory Karol 
8. Kołeczko Krzysztof   - nieobecny 
9. Kośmider Grażyna 
10. Matysiak Paweł    
11. Moryson Jakub 
12. Osiecki Radosław  
13. Pawłowski Tadeusz  
14. Popielas Piotr 
15. Sidor Roman 
16. Sperzyński Adam 
17. Węcłaś Szymon 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-otworzył obrady mówiąc: „Otwieram LX sesję Rady 
Powiatu Rawickiego”. Powitał wszystkich obecnych uczestniczących w obradach. 
 Stwierdził, że zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu oraz quorum w 
posiedzeniu uczestniczy 16 radnych, co stanowi 94% ustawowego składu Rady, tym samym 
zostaje spełniony wymóg zawarty w § 13 ust. 3 pkt 1 Statutu Powiatu Rawickiego, Rada jest 
władna obradować i podejmować prawomocne uchwały. Następnie zapytał, czy radni wnoszą 
zastrzeżenia, co do trybu lub sposobu zwołania dzisiejszej sesji.  
Radni nie wnieśli zastrzeżeń, co do trybu i sposobu zwołania sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–przedstawił porządek obrad. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.        
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LVIII i LIX Sesji.  
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4. Sprawozdanie Starosty Rawickiego z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego  
w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Rawickiego na lata 2023-2034.  
7. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2023 rok. 
8. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LV/426/23 Rady Powiatu Rawickiego 

z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazanych Powiatowi 
Rawickiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych w roku 2023. 

9. Podjęcie Uchwały w sprawie realizacji projektu „Rozwój kompetencji językowych 
i psychospołecznych kadry ZSZ w Rawiczu” w ramach Programu Erasmus+. 

10. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2023 
roku. 

11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zakończenie. 

         
3. Przyjęcie protokołu z LVIII i LIX sesji. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–poinformował, że protokoły z LVIII i LIX sesji Rady Powiatu 
Rawickiego Radni otrzymali drogą elektroniczną, były wyłożone do publicznego wglądu w 
Starostwie Powiatowym. Nie wniesiono do nich poprawek lub uzupełnień. Przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem protokołu z LVIII sesji.  
 
W głosowaniu brało udział 16 radnych. Za przyjęciem protokołu nr LVIII głosowało 16 radnych. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  
ZA:16 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Gilewski Jacek, Heinze Marek, 
Jagodziński Maciej, Junory Karol, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, Osiecki 
Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam, Węcłaś Szymon. 

Nieobecni: 1 
Kołeczko Krzysztof. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–stwierdził, że Rada przyjęła protokół z LVIII sesji. Przystąpił 
do głosowania nad przyjęciem protokołu z LIX sesji.  
 
W głosowaniu brało udział 16 radnych. Za przyjęciem protokołu nr LIX głosowało 16 radnych. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  
ZA:16 
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Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Gilewski Jacek, Heinze Marek, 
Jagodziński Maciej, Junory Karol, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, Osiecki 
Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam, Węcłaś Szymon. 

Nieobecni: 1 
Kołeczko Krzysztof. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–stwierdził, że Rada przyjęła protokół z LIX sesji.  
 
4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-przedstawił sprawozdanie stanowiące załącznik nr 2 do 
protokołu. Ponadto przedstawił prezentację z bieżącej działalności powiatu w okresie 
międzysesyjnym stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu. Zaprosił Radnych na otwarcie sali 
gimnastycznej w ZSPTCKU w Bojanowie połączone z odsłonięciem tablicy pamiątkowej  
Dyrektora Dariusza Sikory, które odbędzie się dnia 6 października br. o godz. 12:00. Ponadto 
poinformował, że w dniach 20-21 września br. w Warszawie odbyło się Forum Miasteczek 
Polskich podczas którego, Powiat Rawicki otrzymał wyróżnienie w kategorii powiatów w 
rankingu „Lider w pozyskiwaniu funduszy zewnętrznych”. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-dodał, że Starostwo Powiatowe w Rawiczu było 
współorganizatorem maratonu kolarskiego „Od świtu do zmierzchu”, który odbył się w dniu 2 
września br. w Miejskiej Górce. Brało w nim udział ponad 500 kolaży. Podziękował w imieniu 
własnym za współorganizację.   
 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła 
interpelacja Radnej Grażyny Kośmider dotycząca budowy otwartego basenu. Odpowiedź na 
interpelację została udzielona Pani Radnej w ustawowym terminie. Radny Piotr Popielas złożył 
zapytanie w sprawie terminu ukończenia remontu sali gimnastycznej przy Zespole Szkół im. 
Jana Pawła II w Rawiczu. Odpowiedź na zapytanie zostanie udzielona Panu Radnemu w 
ustawowym terminie. 
 
6. Podjęcie Uchwały w sprawie  dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Rawickiego na lata 2023-2034. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu, 
o omówienie projektu uchwały. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu–powiedziała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
Rawickiego dokonano zmiany w roku 2023 i 2024. W roku 2023 dochody ogółem zwiększono o 
7.336.793,38 zł, wydatki ogółem zwiększono o 2.207.995,38 zł, przychody z tyt. wolnych 
środków umniejszono o 5.128.798,00 zł. W roku 2024 dochody zwiększono ogółem o 
565.375,88 zł, wydatki ogółem o  2.346.549,73 zł, przychody z tyt. nadwyżki budżetowej z lat 
ubiegłych 1.781.173,85 zł. Wprowadzono nowe przedsięwzięcia w ramach programu „Cyfrowy 
Powiat" oraz dwie inwestycje związane z przebudową dróg powiatowych. Ponadto zmian 
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dokonano w istniejących zadaniach „Cyfrowy Powiat" oraz „Modernizacja Szpitala 
Powiatowego w Rawiczu sp. z o.o." . 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady- podziękował a wobec niewniesienia pytań i uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 16 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr LX/449/23 w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Rawickiego na lata 2023-2034, głosowało 16 radnych, uchwała stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  
ZA:16 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Gilewski Jacek, Heinze Marek, 
Jagodziński Maciej, Junory Karol, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, Osiecki 
Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam, Węcłaś Szymon. 

Nieobecni: 1 
Kołeczko Krzysztof. 
 
7. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.    
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnika Powiatu, 
o omówienie projektu uchwały. 
   
Barbara Noga Skarbnik Powiatu–powiedziała, że dochody budżetu Powiatu Rawickiego 
zwiększono o 7.096.300,54 zł, wydatki zwiększono o 1.967.502,54 zł, przychody umniejszono o 
5.128.798,00 zł. Zmian dokonano na wnioski kierowników jednostek organizacyjnych, zostały 
szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisji. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady- podziękował a wobec niewniesienia pytań i uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 16 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr LX/450/23 w sprawie dokonania zmiany uchwały budżetowej na 
2023 rok, głosowało 16 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  
ZA:16 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Gilewski Jacek, Heinze Marek, 
Jagodziński Maciej, Junory Karol, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, Osiecki 
Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam, Węcłaś Szymon. 

Nieobecni: 1 
Kołeczko Krzysztof. 
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8. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LV/426/23 Rady Powiatu Rawickiego 
z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazanych Powiatowi 
Rawickiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych w roku 2023.           
  
Roman Sidor Przewodniczący Rady-powiedział, że projekt uchwały radni otrzymali. Pani Ewa 
Szczepaniak Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie szczegółowo omówiła go na 
posiedzeniach Komisji i Zarządu. Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec ich 
niewniesienia przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 16 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr LX/451/23 w sprawie zmiany uchwały nr LV/426/23 Rady Powiatu 
Rawickiego z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków 
finansowych Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazanych 
Powiatowi Rawickiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych w roku 2023, głosowało 16 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  
ZA:16 
Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Gilewski Jacek, Heinze Marek, 
Jagodziński Maciej, Junory Karol, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, Osiecki 
Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam, Węcłaś Szymon. 

Nieobecni: 1 
Kołeczko Krzysztof. 

   
9. Podjęcie Uchwały w sprawie realizacji projektu „Rozwój kompetencji językowych 

i psychospołecznych kadry ZSZ w Rawiczu” w ramach Programu Erasmus+.   
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały  radni otrzymali, Pani 
Katarzyna Łęcka Naczelnik Wydziału Oświaty, Promocji i Rozwoju szczegółowo omówiła go na 
posiedzeniach Komisji i Zarządu. Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec 
niewniesienia pytań i uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 16 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr LX/452/23 w sprawie realizacji projektu „Rozwój kompetencji 
językowych i psychospołecznych kadry ZSZ w Rawiczu” w ramach Programu Erasmus+, 
głosowało 16 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne:  
ZA:16 
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Ceglarek Wiesław, Drozdowski Ryszard, Frąckowiak Katarzyna, Gilewski Jacek, Heinze Marek, 
Jagodziński Maciej, Junory Karol, Kośmider Grażyna, Matysiak Paweł, Moryson Jakub, Osiecki 
Radosław, Pawłowski Tadeusz, Popielas Piotr, Sidor Roman, Sperzyński Adam, Węcłaś Szymon. 

Nieobecni: 1 
Kołeczko Krzysztof. 
 
10. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2023 

roku. 
  
Roman Sidor Przewodniczący Rady–poinformował, że zgodnie z § 47 ust. 6 Statutu Powiatu 
Rawickiego (Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2018 r., poz. 8184 z późn. zm.) Komisja Rewizyjna 
przedstawia Radzie Powiatu Rawickiego sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli 
okresowo raz na 6 miesięcy. Poprosił Panią Katarzynę Frąckowiak Przewodniczącą Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie sprawozdania. 
 
Katarzyna Frąckowiak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – przedstawiła sprawozdanie 
stanowiące załącznik nr 8 do protokołu. 
 
11. Wolne głosy i wnioski. 

 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–zapytał, czy poza tematyką dzisiejszego posiedzenia radni 
mają inne pytania lub uwagi. Powiedział, że Starostwo Powiatowe w Rawiczu 
współfinansowało zakup ciężkiego samochodu dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Rawiczu w wysokości 80.000,00 zł. W imieniu KPPSP podziękował Wysokiej Radzie 
oraz Gminom Pakosław, Miejska Górka i Jutrosin za dofinansowanie.     
 
Grażyna Kośmider Radna-w swoim sprawozdaniu Pan Starosta mówił o składanych wnioskach. 
Zapytała, o wniosek na POW Łaszczyn.   
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-w pierwszej edycji złożony był duży wniosek na 
kompleksowy remont, który nie otrzymał dofinansowania. W drugiej edycji złożyliśmy wniosek 
na 400.000 zł i nie otrzymaliśmy wsparcia. Z dużego wniosku wybrano najpilniejsze sprawy i 
zawarto je w tym. Przykro, że wniosek nie przeszedł jednak część z tych spraw wymaga 
szybkich działań i będziemy musieli wykonać je we własnym zakresie.  
 
Grażyna Kośmider Radna-żal, że nie udało się pozyskać środków. Błoto wnosi się do budynku a 
przydałby się większy remont Placówki. Wniosek był słuszny i warto zabiegać o środki 
zewnętrzne aby dzieciom poprawić warunki. Jeśli chodzi o Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg nie 
widziała przejść dla pieszych w Sarnowie na ul. Paderewskiego a także w Rawiczu na ul. 
Przyjemskiego (przy Kubusiu).  Sołtys Łaszczyna pyta, czy Powiat mógłby położyć ok. 30 m 
chodnika od stawu w kierunku Rawicza. Ponadto chciałby zwrócić uwagę na skrzyżowanie w 
kierunku Konarzewa. Cięższy sprzęt przy skręcie wjeżdża na chodnik niszcząc go.      
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-poinformował Radnych, iż 10 października br. o godz. 12:00 
planowane jest otwarcie centralnej sterylizatorni w Szpitalu, które to zadanie realizowane 
było ze środków WRPO.  
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Piotr Popielas Radny-uzasadniając złożone zapytanie, na kiedy zaplanowane są prace związane 
z ukończeniem modernizacji i remontów sali gimnastycznej przy Zespole Szkół im. Jana Pawła 
II w Rawiczu, który rozpoczęty został przed kilkoma laty powiedział, że jest pracownikiem 
Zespołu Szkół Specjalnych a jako radny staje się wyrazicielem atmosfery, która wokół sali 
panuje w ZSS. Na sali coś się już zadziało ale nie zostało ukończone. Do remontu pozostały 
górne pomieszczenia, gdzie mieściłyby się sale rehabilitacyjne dla dzieci oraz siłownia. W 
ostatnich dwóch latach w szkole jest coraz więcej dzieci, które wymagają większego 
zaopiekowania w kwestiach ruchowych aniżeli było to w latach poprzednich.    
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-w Zespole Szkół Specjalnych coś się działo, był częściowy 
remont, zrobiliśmy odwodnienie, remont szatni, boisko. Na jednym z posiedzeń Zarządu 
odbyła się dyskusja nad tym, że na przełomie ostatnich kadencji dokonaliśmy różnych ważnych 
rzeczy, kilku dużych projektów np. modernizacja sal gimnastycznych w ZSZ i ZSPTCKU, 
modernizacja starego budynku w ZSPTCKU. W poprzedniej kadencji powstał program 
modernizacji bazy oświatowej, obecnie myślimy nad jego aktualizacją.    
 
Jakub Moryson Wicestarosta-w nawiązaniu do wypowiedzi Pana Starosty powiedział, że w 
miesiącu sierpniu na spotkaniu z dyrektorami prosił Dyrektor ZSS Panią Martę Rzepecką o 
złożenie takiego wniosku. Pani Dyrektor wystąpiła do Zarządu o kontynuację etapowania 
remontu sali gimnastycznej pod kątem adaptacji pomieszczeń u góry na sale dydaktyczno-
rehabilitacyjne. Kontynuacją rozpatrzenia powyższego wniosku było to, że Wydział Oświaty 
przygotuje potrzeby wszystkich placówek oświatowych.  
 
Grażyna Kośmider Radna-uważa, że interpelacja była słuszna i wie że należy ją składać poprzez 
moduł e-Sesja, jednak jej zdaniem radny powinien mieć swobodę wypowiedzi w punkcie wolne 
głosy i wnioski.              
 
Radosław Osiecki Radny-odnośnie drogi Zawady, Kubeczki, Dębionka. Zakładając, iż Gmina 
Pakosław pozytywnie ustosunkuje się do tego na najbliższej sesji zapytał, kiedy można się 
spodziewać rozpoczęcia prac przy drodze.  
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-powiedział, że w przyszłym tygodniu chcemy ogłosić 
przetarg. Chcemy aby gminy współfinansowały te remonty a partnerstwo z Gminą Pakosław 
nie należy do łatwych.    
 
Grażyna Kośmider Radna-cieszymy się, że zadanie to będzie realizowane, wspólnie z Radnym 
Radosławem Osieckim zabiegali aby gmina te środki przekazała powiatowi.  
 
12. Zakończenie. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady – zamknął LX sesję Rady Powiatu Rawickiego.  

 
 
Przewodniczący Rady 
  

Protokołowała:             (-) Roman Sidor 
podinspektor                                                                                     

(-)Zofia Rogala  


